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Protokół nr XLVII 

Z obrad XLVII sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 27 września 2022 roku w siedzibie 

Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt. 1 

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie obecności radnych. 

OBECNYCH: 13 

NIEOBECNYCH: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNI (13) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, 

Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (2) Magdalena Bronisz, Edward Kozłowski 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że na sali obecnych jest 13 radnych, w związku z czym rada 

może podejmować uchwały. 

Pani Adriana Król-Popiel zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego projektu 

uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Michałowice obiektów 

małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 

standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane. 

Pani Anna Kamińska zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

odwołania Pana Macieja Polarczyka z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Michałowice. 

Pani Joanna Kowalczyk poprosiła o uzasadnienie wniosku dotyczącego zdjęcia z porządku obrad 

punktu w sprawie tzw. uchwały krajobrazowej. 

Pani Adriana Król-Popiel uzasadniła, że złożyła wniosek w związku z brakiem rozstrzygnięcia przez 

Radę Gminy Michałowice uwag nieuwzględnionych przez Wójta Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że przygotowany jest system do przegłosowania poszczególnych uwag. 

Pani Anna Kamińska argumentowała, że tylko jedna Komisja pracowała nad uchwałą krajobrazową w 

związku z czym nie wszyscy radni mogli zapoznać się z tymi uwagami. Dodała, że wspólnie z 

Przewodniczącą Rady i Przewodniczącymi Komisji może uda się wypracować taki model, aby móc nad 

tymi nieuwzględnionymi uwagami popracować i na następnej sesji, być może w pierwszym podejściu, 

podjąć uchwałę. 

Pani Joanna Domańska przedstawiła tryb i procedurę rozpatrywania uwag nieuwzględnionych przez 

Wójta Gminy Michałowice w przypadku podejmowania uchwał: krajobrazowej i miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Adriany Król-Popiel o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Michałowice 

obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 

gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane. 

Za przyjęciem     -    8 

Przeciw                 -   6 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 
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Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (6) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Maciej Polarczyk 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Beata Rycerska ogłosiła 10 minut przerwy. 

Przystąpiono do głosowania wniosku Pani Anny Kamińskiej o rozszerzenie porządku obrad o 

projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Macieja Polarczyka z funkcji Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem     -    8 

Przeciw                 -   5 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   1 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (5) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, 

BRAK GŁOSU (1) Maciej Polarczyk 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec zgłoszonych wniosków, porządek sesji przedstawia się następująco: 

1.    Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy Michałowice. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-

2030, 

2) zmieniająca Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022, 

3) przekazania w 2022 roku środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej w Warszawie, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

remontu dachu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Pruszkowie, 

4) zmieniająca Uchwałę Nr XXVII/340/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 

października 2017 r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za 

ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, 

5) zmieniająca Uchwałę Nr XXXIV/428/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 lipca 2018 

r. w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Michałowice, 

6) uchwalenia Programu ochrony środowiska dla gminy Michałowice na lata 2022-2027, 

7) nadania nazwy ulicy położonej w Nowej Wsi, 
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8) rozpatrzenie skargi na działanie Wójta Gminy Michałowice, 

9) odwołania radnego Macieja Polarczyka z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Michałowice. 

4. Informacja o wpływie inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego na Gminę Michałowice. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 2022 

roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze 

2022 roku oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 

jednostek kultury za pierwsze półrocze 2022 roku.  

6. Raport z realizacji Programu ochrony środowiska gminy Michałowice za lata 2018-2020. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z międzysesyjnej działalności za okres 20.08.2022 r. 

– 20.09.2022 r. 

8. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

9. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

10. Sprawy wniesione. 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad XLVII sesji Rady Gminy Michałowice ze 

zmianami. 

Za przyjęciem     -   12 

Przeciw                 -   1 

Wstrzymało się   -   1 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Marek Biskot, Jarosław Hirny-Budka, Anna 

Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka Paradowska, Katarzyna 

Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (1) Magdalena Bronisz 

WSTRZYMAŁ SIĘ (1) Maciej Polarczyk 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Porządek obrad XLVII sesji Rady Gminy Michałowice ze zmianami został przyjęty. 

Ad. pkt 2 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt protokołu z XLVI sesji Rady Gminy był wyłożony do 

wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o uwagi do treści.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XLVI sesji Rady Gminy 

Michałowice.  

Za przyjęciem     -   13 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   1 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Paradowska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 
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Protokół z XLVI sesji Rady Gminy Michałowice został przyjęty. 

Ad. pkt 3.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającą Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2022-2030. 

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji 

była pozytywna: za – 8 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 6 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 

zmieniającą Uchwałę Nr XXXVIII/419/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2022-2030 wraz z 

autopoprawkami. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/493/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającą Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022.  

Pani Anna Jankowska omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji 

była pozytywna: za – 8 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była 

pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 

zmieniającą Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w 

sprawie budżetu Gminy Michałowice na rok 2022 wraz z autopoprawkami. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/494/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.3 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 

finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Warszawie, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie remontu dachu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Pruszkowie. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji 

była pozytywna: za – 2 głosy, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała o całkowity koszt remontu dachu. 

Pani Wójt poinformowała, że kosztorys z 2022 roku przewiduje 350 tys. zł. 

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła, aby komplet informacji w takich sprawach był przekazywany 

na posiedzeniach komisji. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przekazania w 2022 roku środków 

finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Warszawie, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie remontu dachu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Pruszkowie. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/495/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającą Uchwałę Nr XXVII/340/2017 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 30 października 2017 r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 

nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Jarosław Hirny-Budka poinformował, że opinia 

Komisji była pozytywna: za – 8 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była 

pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 

zmieniającą Uchwałę Nr XXVII/340/2017 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 października 2017 r. w 

sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/496/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniającą Uchwałę Nr XXXIV/428/2018 Rady 

Gminy Michałowice z dnia 20 lipca 2018 r. w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Michałowice. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez poszczególne komisje.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Joanna Kowalczyk poinformowała, że opinia Komisji 

była pozytywna: za – 8 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Marek Biskot poinformował, że opinia Komisji była 

pozytywna: za – 7 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały 

zmieniającą Uchwałę Nr XXXIV/428/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 20 lipca 2018 r. w 

sprawie regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Michałowice wraz z autopoprawką. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/497/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.6 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Programu ochrony 

środowiska dla gminy Michałowice na lata 2022-2027. 

Pan Wojciech Grzeniewski omówił częściowo projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Pani Ada Kutyło-Bromka omówiła projekt uchwały i przedstawiła prezentację nt. ochrony środowiska 

w Gminie Michałowice. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez komisję.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały  

w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla gminy Michałowice na lata 2022-2027 

wraz z autopoprawką. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/498/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w 

Nowej Wsi. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany przez komisję.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Jarosław Hirny-Budka 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna: za – 6 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Nowej Wsi. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Beata Rycerska, Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław 

Hirny-Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/499/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Wójta 

Gminy Michałowice. 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Joanna Chilarska omówiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Pani Joanna Kowalczyk zwracając się do Pani Joanny Chilarskiej zapytała o konsultację projektu 

uzasadnienia do projektu uchwały z radcą prawnym urzędu gminy, przed odczytaniem go na 

posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pani Joanna Chilarska odpowiedziała, że większość projektów uchwał jak również tryb postępowania 

w niektórych przypadkach, konsultowała z radcą prawnym Joanną Domańską, natomiast tego 

uzasadnienia nie konsultowała, co jest powodem braku podpisu mecenasa pod projektem uchwały. 

Wspomniała również, że nie ma takiego wymogu statutowego. 

Pani Joanna Kowalczyk zwróciła się z zapytaniem do Pani Joanny Domańskiej jak to zwyczajowo 

wyglądało w innych kadencjach rady. 

Pani Joanna Domańska odpowiedziała, że przypomina sobie tylko jeden taki przypadek, gdzie nie 

parafowała projektu. 

Pani Elżbieta Biczyk skierowała pytanie do Pani Joanny Chilarskiej o zawód, jaki wykonuje. 

Pani Joanna Chilarska odpowiedziała, że jest radcą prawnym. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przedstawił swoje stanowisko w sprawie skargi. Podkreślił, że jego opinia 

odnosi się do oceny funkcjonowania procedur antymobbingowych i ich prawidłowości a nie 

stwierdzenia czy doszło do mobbingu czy też nie. Stwierdził, że skarga ta powinna być skierowana do 

Państwowej Inspekcji Pracy a nie do Rady Gminy. Wyraził swoje zdanie, że nie zgadza się z projektem 

uzasadnienia przedstawionym przez Panią Joannę Chilarską.  

Pani Joanna Chilarska przypomniała, że skarga była rozpatrywana od kwietnia 2022 r. i odbyło się 

kilka posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dodała, że radni byli informowani o pytaniach i 

uzyskanych odpowiedziach w sprawie. Zaznaczyła, że okres od kwietnia do września br. to był czas na 

wypracowanie stanowiska, czas na zapoznanie się ze zgromadzonymi dokumentami. Powiedziała, że 

na ostatnim posiedzeniu komisji każdy z radnych mógł przyjść i przedstawić swoje stanowisko. 

Podkreśliła, że jest tylko jej stanowisko ponieważ nikt inny nie zgłosił żadnej innej propozycji.  

Stwierdziła, że stanowisko Pana Jarosława Hirnego-Budki jest polemiką z jej propozycją. 

Pani Beata Rycerska powiedziała, że była na wszystkich posiedzeniach komisji ale Pani Joanna 

Chilarska nie dopuściła do żadnej dyskusji. Podkreśliła, że stanowisko Pana Jarosława Hirnego-Budki 

odnosi się wprost do skargi, natomiast stanowisko zawarte w projekcie uzasadnienia do uchwały 

wykracza mocno poza zakres skargi. 

Pani Anna Kamińska podkreśliła, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem jest przegłosowanym 

stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji a nie stanowiskiem Pani Joanny Chilarskiej. 

Pani Joanna Chilarska poinformowała, że podczas głosowania nad podjęciem projektu uchwały były 

3 głosy za, 1 przeciw i 1 brak głosu. 

Pani Magdalena Bronisz stwierdziła, że propozycja uzasadnienia, licząca 11 stron, powinna być 

wcześniej przesłana mailem, aby się móc z nią zapoznać. 

Skierowała pytanie do Pani Wójt o przyczyny odmowy udostępnienia Protokołu Komisji 

Antymobbingowej oraz innych dokumentów dotyczących tej sprawy. 

Pani Wójt odpowiedziała, że postępowanie Komisji Antymobbingowej miało charakter poufny i 

poprosiła Przewodniczącą Komisji o przedstawienie stanowiska w tej sprawie. 

Pani Anna Fabisiak przedstawiła stanowisko Komisji Antymobbingowej w formie oświadczenia. 

Pani Wójt stwierdziła, że przez 17 lat obowiązywania przepisów antymobbingowych w urzędzie 

gminy nie wprowadzono  procedury antymobbingowej ale to nie oznacza, że Wójt w sposób należyty 

nie przeciwdziała mobbingowi. Stwierdziła, że do tej pory w urzędzie nie było takich sytuacji. W 
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omawianej sprawie nikomu nie przedstawiono zarzutów i nie ma dowodów, że mobbing zaistniał. 

Podkreśliła, że żadna ze skarżących osób nie wystąpiła do sądu o ochronę dóbr osobistych. 

Stwierdziła, że przesłanki mobbingu, takie jak długotrwałość i uporczywość, nie wystąpiły w 

omawianej sprawie. 

Powiedziała, że przed 7 grudnia 2021 r. do wójta gminy nie docierały żadne skargi ani informacje 

sygnalizujące, że w Centrum Usług Wspólnych dochodziło do nagannych zachowań dyrektora, 

noszących znamiona mobbingu. Dodała, że dochodziły informacje o familiarnej, przyjacielskiej i 

pełnej zaufania współpracy. Poinformowała, że po pierwszej skardze Wójt podjął czynności mające 

na celu sprawdzenie zasadność skargi. Poinformowała, że w związku z tym wprowadzono procedurę 

sprawdzającą, którą omówiła. Na zakończenie jeszcze raz podkreśliła, że to postępowanie było 

poufne, bezstronne, uczciwe i rzetelne. Poprosiła Panią Joannę Domańską o uzupełnienie informacji. 

Pani Joanna Domańska stwierdziła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przekroczyła swoje 

uprawnienia rozpatrując skargę i przedstawiła uzasadnienie prawne.  

Pani Elżbieta Biczyk odpowiedziała, że komisja nie stwierdzała, czy był mobbing czy nie ale badała 

procedury. Dodała, że tak obszerne uzasadnienie ma naświetlić całokształt sprawy.  

Pani Joanna Kowalczyk stwierdziła, że w uzasadnieniu pomawia się osoby wchodzące w skład Komisji 

Antymobbingowej. Dodała, że zarzuca się im to, że nie są zainteresowani tym, aby wykazać mobbing 

w miejscu pracy. I jako drugi przykład pomówienia podała Panią Wójt, której zarzuca się, że powołała 

prawnika w skład Komisji Antymobbingowej aby nie udostępniać dokumentów. 

Pani Wójt jeszcze raz podkreśliła, że praca Komisji Antymobbingowej była uczciwa, rzetelna, 

bezstronna i poufna. Zarzuciła Komisji Skarg, Wniosków i Petycji to, że nie zajmuje się skargą tylko 

kwestią mobbingu, kompetencjami członków Komisji Antymobbingowej, procedurą 

antymobbingową, zarządzeniami Wójta, itp. 

Pani Joanna Chilarska wyjaśniła, że nie chodzi o konkretne osoby a o funkcje, jakie sprawują  w 

urzędzie gminy. Dodała, że to nasuwa wątpliwość, czy nie zachodzi konflikt interesów. Odniosła się 

również do udostępniania dokumentów. Stwierdziła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nigdy nie 

występowała o dokumenty dotyczące spraw intymnych pracowników. 

Pani Wójt poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie mogła otrzymać Raportu 

końcowego, gdyż zawiera on cytaty osób wysłuchanych oraz porusza sprawy intymne pracowników. 

Stwierdziła, że postępowanie Komisji nie było transparentne, rozszerzyło czasokres badania sprawy a 

tak naprawdę skupiło się na ocenie Wójta. 

Pani Joanna Domańska wyjaśniła, że osoby wchodzące w skład Komisji Antymobbingowej nie są 

pracownikami CUW, są w stosunku do osób skarżących pracownikami zewnętrznymi. 

Pani Adriana Król-Popiel oznajmiła, że będzie składała wniosek do budżetu na 2023 rok w sprawie 

zabezpieczenia środków na obsługę prawną dla radnych. 

Pani Agnieszka Paradowska wyjaśniła, że z upoważnienia osób skarżących pewne rzeczy zostały 

opublikowane w przestrzeni publicznej, aby zwrócić uwagę, że coś się dzieje w CUW. Oświadczyła 

jednocześnie, że na razie postępowanie trwa i nie wiadomo jak się zakończy. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Wójta Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem     -    8 

Przeciw                 -   4 

Wstrzymało się   -   2 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni            -    1 
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Wyniki imienne: 

ZA (8) Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (4) Marek Biskot, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, Maciej Polarczyk 

WSTRZYMAŁO SIĘ (2) Beata Rycerska, Magdalena Bronisz 

NIEOBECNY (1) Edward Kozłowski 

Uchwała Nr XLVII/500/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Beata Rycerska ogłosiła 10 minut przerwy. 

Ad. pkt 3.9 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie odwołania radnego Macieja Polarczyka 

z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Michałowice. 

Pani Beata Rycerska odczytała wniosek oraz projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Pan Maciej Polarczyk odniósł się do wniosku. Poprosił również o wskazanie przykładu wyłączania 

przez niego innym radnym mikrofonu. 

Pani Joanna Kowalczyk stwierdziła, że radni podpisujący wniosek nie mają do tego moralnego prawa. 

Przypomniała, że w poprzedniej kadencji rady, ci sami radni niejednokrotnie głosowali za 

zamknięciem dyskusji, nie dopuszczając nikogo do głosu.  

Pan Jarosław Hirny-Budka poprosił o wskazanie przykładu ograniczania wykonywania mandatu 

radnego przez Pana Macieja Polarczyka innym radnym. 

Pani Beata Rycerska wyraziła pogląd, że argumenty z uzasadnienia o odwołanie z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Michałowice radnego Macieja Polarczyka są bez pokrycia.  
Poinformowała, że projekt uchwały w tej sprawie będzie głosowany w trybie tajnym, w związku z 
czym należy powołać komisję skrutacyjną.  
Zaproponowała trzyosobowy skład komisji skrutacyjnej.  
Wobec braku głosów sprzeciwu rada przyjęła propozycję przez aklamację. 
Przystąpiono do zgłaszania kandydatur na członków komisji skrutacyjnej: 
Pan Jarosław Hirny-Budka - zgłosił się sam 
Pani  Adriana Król-Popiel zgłosiła panią Joannę Chilarską  - wyraziła zgodę 
Pani Elżbieta Biczyk - zgłosiła się sama 
Wobec braku głosów sprzeciwu skład komisji skrutacyjnej : pan Jarosław Hirny-Budka, pani Joanna 
Chilarska i pani Elżbieta Biczyk, został przyjęty przez radę przez aklamację. 
Pani Beata Rycerska ogłosiła 5 minut przerwy w celu ukonstytuowania się komisji. 
Po przerwie Pan Jarosław Hirny-Budka poinformował, że Komisja Skrutacyjna powołała na 
Przewodniczącego Komisji pana Jarosława Hirnego-Budkę.  
Pani Beata Rycerska poinformowała, że wszyscy radni otrzymają karty do głosowania. Przedstawiła 
zasady głosowania i ważności głosów: 
„Na karcie umieszczono trzy pola: „za”, „przeciw” i „wstrzymuję się”. Głosowanie polega na 
postawieniu w odpowiednim polu znaku „X” zgodnie z dokonywanym wyborem. Ze względu na 
konieczność precyzyjnego ustalenia wyników głosowania poprosiła o głosowanie jednoznaczne, to 
znaczy postawienie znaku „X” w polu „za”, „przeciw” lub w polu „wstrzymuję się”. Głos będzie 
uznany za ważny jeżeli będzie postawiony jeden znak „X”. Za nieważny będzie uznany głos jeżeli nie 
zostanie umieszczony żaden znak „X” lub umieszczony zostanie więcej niż jeden znak „X”. 
Następnie poprosiła pana Jarosława Hirnego-Budkę o rozdanie kart do głosowania i przeprowadzenie 
tajnego głosowania. 
Pan Jarosław Hirny-Budka przystąpił do wydawania kart do głosowania wyczytując radnych w 
kolejności alfabetycznej. Poinformował, że zostało wydanych 14 kart. 
Następnie wyczytywał radnych w kolejności alfabetycznej, prosząc ich o wrzucenie głosów do urny. 
Pani Beata Rycerska ogłosiła 5 minut przerwy w związku z pracą  Komisji Skrutacyjnej. 
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Po przerwie Pan Jarosław Hirny-Budka Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał Protokół Komisji 
Skrutacyjnej z tajnego głosowania w sprawie wniosku o odwołanie radnego Macieja Polarczyka z 
funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Michałowice.  
 
Wyniki głosowań: 
Za                        - 8 
Przeciw              - 6 
NIEOBECNY       - 1 
Wniosek został przyjęty. 
Uchwała Nr XLVII/501/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. pkt 4 

Informacja o wpływie inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego na Gminę Michałowice. 
Pani Wójt przedstawiła informacje i prezentację nt. Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego i 
jej wpływie na Gminę Michałowice. 
Pan Jarosław Hirny-Budka zapytał, czy rozpoczęły się już przesiedlenia z terenu CPK do Gminy 
Michałowice i czy okoliczne samorządy, np. Nadarzyn, Raszyn czy Izabelin też muszą przekazać działki 
na rzecz CPK. 
Pani Wójt odpowiedziała, że Nadarzyn czy Raszyn są poza planami CPK. Dodała, że Gmina 
Michałowice tak, ponieważ na terenie gminy znajduje się sporo gruntów należących do Skarbu 
Państwa. 
Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy w związku z inwestycją CPK gminie można narzucić 

sfinansowanie ze środków własnych uzbrojenia działek dla osób przesiedlanych. 

Pani Wójt wyjaśniła, że nawet specustawa nie może nakazać radzie gminy, jakie zadania mają być 

wprowadzone do budżetu. Dodała, że CPK będzie się starało uzgodnić, które tereny należy uzbroić. 

Stwierdziła, że najprawdopodobniej znajdą się środki zewnętrzne, które zostaną postawione do 

dyspozycji gminy na realizację zadania. 

Ad. pkt 5 
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 2022 roku, 
informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za pierwsze półrocze 2022 roku 
oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych jednostek kultury za 
pierwsze półrocze 2022 roku.  
Pan Maciej Polarczyk przedstawił Uchwałę Nr 3.d./272/2022 Składu Orzekającego RIO w Warszawie z 

dnia 22 września 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Michałowice 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Michałowice za pierwsze półrocze 2022 roku. 

Brak pytań. 

Ad. pkt 6 

Raport z realizacji Programu ochrony środowiska gminy Michałowice za lata 2018-2020. 
Raport omówiony przy pkt 3.6. 
Ad. pkt 7 

Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z międzysesyjnej działalności za okres 20.08.2022 r. – 
20.09.2022 r. 
Brak pytań. 
Ad. pkt 8 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Brak pytań. 

Ad. 9 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady Gminy. 

Pani Beata Rycerska poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy: 
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Zapytanie radnej Joanny Chilarskiej dotyczące stanowiska Pani Wójt w sprawie dopuszczenia 

możliwości budowy bloków na działce Inwestora przy al. Jerozolimskich w Regułach; 

Zapytania radnej Adriany Król-Popiel dotyczące: 

- potrzeb mieszkańców Michałowic-Wsi; 

- odpowiedzi na zapytanie radnego z dnia 10 sierpnia br. w sprawie terminu oddania inwestycji 

gminnej; 

- braku odpowiedzi na zapytanie radnego. 

Pismo mieszkańca Reguł w sprawie zmian w statutach sołeckich Gminy Michałowice. 

Ad. 10 

Sprawy wniesione. 

Pani Agnieszka Paradowska zapytała o termin wykonania analiz natężenia ruchu dot. Paszkowianki 

oraz czy Pani Wójt złożyła wniosek o wycinkę drzew na ul. Barbary. 

Pani Wójt poinformowała, że terminu na wykonanie analizy natężenia ruchu nie ma. Poprosiła pana 

Andrzeja Łuszczyńskiego o udzielenie odpowiedzi na drugą część pytania. 

Pan Andrzej Łuszczyński wyjaśnił, że dokumentacja na budowę sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w 

ulicy Barbary została już wykonana, w związku z czym wycinka drzew jest niezbędna. Dodał, że 

Starosta wydał już pozytywną decyzję w tej sprawie. Poinformował, że zadanie wykonywane jest w 

ramach Ładu Polskiego. 

Pani Agnieszka Paradowska poprosiła o pisemną informację dotyczącą wycinki drzew, m.in. jakie 

gatunki i w jakiej ilości. 

Pani Adriana Król-Popiel zapytała, czy zabawki z przedszkola w Michałowicach będą przeniesione  

na teren przedszkola w Regułach. 

Pani Wójt odpowiedziała, że zabawki te będą przeniesione w różne inne miejsca, aby uatrakcyjnić 

place zabaw dla dzieci. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady pani Beata Rycerska zamknęła obrady 

XLVII sesji Rady Gminy Michałowice. 

 

 


